
Referat møde på Bernstorff Slot 27/2-23

Generalforsamling 

Tilstede: Bestyrelsen samt 37 klyngemedlemmer (i alt 40 ud af 49 medlemmer)

1.Valg af dirigent og referent
Thomas Aru blev valgt til dirigent, og Helle Thilo til referent. 

2. Klyngeformandens beretning om det foregående år
Beretningen blev godkendt. 

3. Godkendelse af regnskab 
Regnskabet for 2022 blev godkendt. 

4.Godkendelse af budget 
Budgettet for 2023 blev godkendt. 

5.Forslag til vedtægtsændring vedr. eksklusion af medlemmer
Der var en kort diskussion ved bordene om forslaget til nedenstående vedtægtsændring og herefter 
diskussion i plenum. 

§ 10.1. Ved frakendelse af retten til at drive praksis og et simpelt flertal af afgivne stemmer ved et 
klyngemøde stemmer for eksklusion, udløser dette eksklusion fra Gentofteklyngen. 

Spørgsmål/kommentarer fra medlemmerne: 
• Hvordan opdager vi det, hvis et medlem er blevet frakendt retten til at drive praksis?
• Skal eksklusionen være til evig tid eller tidsbegrænset?
• Forslag om tro- og loveerklæring fra alle medlemmer.
•  Hvis et medlem bliver ekskluderet og dermed ikke deltager i kvalitetsarbejdet, risikerer vi, at kvalite-

ten forringes for medlemmets patienter. Svar fra Thomas: Hvis vi melder ind til PLO, at et medlem 
er blevet ekskluderet, er det KiAP’s ansvar at iværksætte kvalitetsarbejde. 

•  Godt at begge kriterier (frakendelse + afstemning i klyngen) skal være opfyldt, for at medlemmet 
kan ekskluderes.  

Afstemning om vedtægtsændring:
Enstemmig vedtagelse af vedtægtsændring (38 stemte for, 2 stemte blankt). 

Efter vedtagelse af vedtægtsændring blev der afholdt afstemning om eksklusion af Teit Reuther samt 
Jonas Hertz, der begge er blevet frakendt retten til at drive praksis. Der var enighed om at lave en 
samlet afstemning, hvor der blev stemt om, hvorvidt de to skulle ekskluderes af klyngen: Der var stort 
flertal for eksklusion af Jonas Hertz og Teit Reuther (29 stemte for, 11 stemte blankt).  
Samtidig vil nuværende ejer af Charlottenlund Lægehus Kasper Reuther blive inviteret til at deltage i 
Gentofteklyngens møder.
 
Slut på generalforsamling 



Klyngemøde

Thomas bød velkommen til nye medlemmer i klyngen
• Finn Fleron har pr. 1/3-23 solgt sin praksis til Sarah Guldager Lund (Vangede Lægehus)
• Nina Lebech har pr. 1/3 overdraget sin andel af klinikken Lægerne Gardes Allé til Rikke Risager.
• Karsten Andreasen er startet som vikar hos Christine Hilmand.

Emner for klyngemøder i 2023 
Bestyrelsen kom med forslag til emner for årets kommende klyngemøder: 
22/5: Klyngepakke om polyfarmac
4/9: Klyngepakke om hypertension
4-5/11: Patientklager og ledelse. Når en fra dit personale får en klage, så er det dig, der har ansvaret.
Hvordan bliver man bedre til at lede sit personale?

Der blev udtrykt ønske om, at internatet skal være fra fredag-lørdag i stedet for lørdag-søndag. Be-
styrelsen tager det med i deres fremtidige overvejelser. 

Nye ydelseskoder
Thomas præsenterede nogle nye ydelser og spurgte, om nogle havde erfaring med at bruge dem. 

2150:  Fokuseret somatisk undersøgelse til borgere med psykisk lidelse. 
Ydelsen skal tastes sammen med nogle tillægsydelser. Eksempel: Skizofren patient som er lidt 
overvægtig, sender hende til laboratorium, bruger ydelsen sammen med 0101. 

0128:  Konsulterende samtale til børn og familie. 
Bruges til børn i alderen 1-5 år, der er udeblevet fra en eller flere børneundersøgelser. Man 
kan kun taste den sammen med en børneundersøgelse samme dag. ’ 
Ydelsen er relevant for 5-7 børn for hver lægekapacitet.   
Eksempel: Har brugt den til samtale med familie i forbindelse med børn, som er udeblevet fra 
vaccinationer og børneundersøgelser.  

0126:  Videokonference 
En konference med mindst tre deltagere, fx patient, speciallæge, kommune, patienten mm. 

Der blev desuden stillet spørgsmål til ydelse 4252, som mange får returregninger på. Demens- 
aftalen; hvis man gør det to gange om året, så får man den ene afvist. 

Facilitatorkursus
Thomas opfordrede til at tilmelde sig PLO-E’s nye 4-timers facilitatorkurser

Nyt fra lægelauget
Hans Stokkendal og Nicolai Utzon-Frank fortalte om lægelaugets arbejde:
• Vi har sendt en mail til alle i klyngen med links, der sætter jer i forbindelse med PLO-H.
• Vi anbefaler, at man læser PLO’rientering der kommer ca. 20 gange om året, da nyhedsbrevet

indeholder mange væsentlige ting.
• Vi sidder i lægekontaktudvalget i kommunen som mellemmand mellem jer og kommunen. I får

tilsendt referat om, hvad der foregår i dette fora. Samarbejdet med kommunen fungerer godt.
Kommunen er meget lydhøre over for os. Derfor vil vi gerne have konkrete eksempler med for-
slag, eller hvis det er noget, der fungerer/ikke fungerer.

https://www.laeger.dk/foreninger/plo-efteruddannelse/gruppebaseret-efteruddannelse-for-laeger-og-praksispersonale/facilitatorkurser-uddannelse/


Kommentarer/spørgsmål fra medlemmerne: 
•  Vi har oplevet at få ca. fem gange flere rehabiliteringsattester, end vi plejer. Det tager lægelauget op 

på mødet 28/2. 
•  LÆ 125; hvad går den ud på? Det ville være rart, hvis man vidste, hvad man skulle. Har oplevet, at 

jeg selv skal tage stilling til om det er via Service- eller Sundhedsloven. 
•  Hvordan gør man med moms på attester? På Gentofteklyngen.dk ligger vejledninger til kommune-

henvisninger til de forskellige systemer. 

Økonomi:  
Vi bruger ikke nogen penge, da lægelauget er det samme forum som klyngen. Vi kan overveje, om 
de 80.000 kr. skal bruges på nogle af vores møder. 

Samarbejde med Tranehaven:
Emnet tages op på mødet 28/2. Tranehaven har lovet, at de vil prøve at begrænse deres henvendel-
ser til os. Kommentarer fra medlemmerne: 
•  Mange af os oplever, at der er sket en væsentlig forringelse for patienterne på Tranehaven. Der er 

sket et skred i, hvad de kan håndtere. Mange af os bliver kontaktet af pårørende, som oplever, at 
der ikke bliver taget ordentligt hånd om patienterne, så må vi selv tage derned.    

•  Vi bruger mange ressourcer på opgaver på Tranehaven. Det kom lidt som en overraskelse, at vi 
selv skal tage os af vores patienter derude. 

•  Vi får afvist en del henvisninger. Før kunne vi bare henvise patienten, så fandt kommunen paragraf-
fen, Nu er det, som om vi skal finde paragraffen selv.

• Der mangler ofte epikriser.

Tranehaven ønsker vi laver en samlet bag-om-telefonliste til alle os læger. 
Afstemning: 28 stemte imod, at vi laver en sådan liste. Oplysningerne ligger tilgængeligt, så i princip-
pet kan de selv sætte en medarbejder til at lave den.  

https://www.gentofteklyngen.dk/materialer



